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Medlemskursus og GF på Hotel Frederiksdal 

Fredag til lørdag i slutningen af marts var ca. 100 

af LTL´s medlemmer samlet på Frederiksdal. Vi 

havde for første gang forsøgt os med at slå 

medlemskurset og generalforsamlingen sammen 

og det havde i hvert fald den fordel, at vi var flere 

end vi plejer. Vi havde en god debat med flere 

gode indlæg og også en afstemning om en vigtig 

vedtægtsændring i forhold til hvordan vi 

behandler forslag på generalforsamlingerne 

fremadrettet. Link til referat, vedtægtsændring 

og indlæg mm. kan ses her Referat mm.  

Efter mad og underholdning fredag fik vi lørdag 

formiddag først besøg af Stefan Hermann, som 

bød på et tankevækkende indlæg om at 

lærerprofessionens autoritet skal erobres tilbage. 

Læs hans kronik her: kronik 

Da det er valgår, så afsluttede vi to gode dage 

med en spændende paneldebat med et bredt 

udsnit af vores lokale kommunalpolitikere godt 

styrede af P1-vært Jan Falkentoft.  

 

Den kommunale kompetencefond 

Du har nu fået bedre muligheder for at 

understøtte din egen faglige udvikling, da vi med 

OK24 blev en del af den kommunale 

kompetencefond. Nu er der åbent for 

ansøgninger og det er vigtigt at vi bruger den! 

Det gælder allerede i dag, at den enkelte 

medarbejder skal have en efteruddannelsesplan 

og i forbindelse med indtrædelsen i den 

kommunale kompetencefond er det kun blevet 

mere aktuelt. Efteruddannelsesplanen skal 

indeholde målsætninger for hver enkelt 

medarbejders udvikling på kort og lang sigt. 

Har du spørgsmål til ansøgningsprocessen eller 

dine muligheder, kan du finde mere information 

på fondens hjemmeside eller kontakte din TR. I 

det hele taget vil kompetencefonden være et 

emne, som kommer til at fylde en del den næste 

tid.  

Du kan få et overblik over udbudte kurser her: 

Kursusportal. 

Link til ansøgning finder du her: Den Kommunale 

Kompetencefond.  

Nyt medlem af kredsstyrelsen 

I april måned besluttede Isabel Kyneb Olander fra 

Engelsborgskolen at træde ud af 

Lærerforeningens kredsstyrelse. Isabel startede i 

kredsstyrelsen i september måned som første 

suppleant, men har nu besluttet fra 

sommerferien at stoppe sit arbejde i styrelsen. Vi 

har været rigtig glade for Isabels arbejde og er 

ked af at hun stopper, men har selvfølgelig 

respekt for Isabels beslutning og er glad for at 

hun forsætter sit arbejde som tillidsrepræsentant 

på Engelsborgskolen. 

Derfor kan vi byde vores anden suppleant Morten 

Tafteberg fra Virum Skole velkommen i 

kredsstyrelsen. Morten starter efter 

sommerferien og kommer med masser af erfaring 

som lærer og erfaring med det fagpolitiske 

arbejde i Rudersdal kommune. Vi glæder os til at 

Morten starter.  

Manosfæren, incels og kvindehad fylder i 

folkeskolen 

Ord som ’sigma’, ’chuss’ og ’chads’ fylder mere 

blandt især de unge drenge helt ned i folkeskolen 

– og er blevet et tema i den offentlige debat, ikke 

mindst efter Netflix-serien ’Adolescence’. 

TV2 havde tirsdag en historie om, at Center for 
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https://kreds22.dk/medlem/generalforsamling
https://kreds22.dk/nyheder/2025/marts/invitation-til-generalforsamling-i-lyngby-taarbaek-laererforening
https://laererkursus.dk/?dk
https://vpt.dk/projekt/den-kommunale-kompetencefond
https://vpt.dk/projekt/den-kommunale-kompetencefond


Digital Pædagogik kan se en markant stigning i 

antallet af medlemmer på internationale incel-

hjemmesider, og foreningen advarer mod, at 

drengene bliver tiltrukket af kvindefjendske 

idéer. TV2 havde talt med Regitze og lærer 

Anders Thorsen, der mærker tendensen blandt 

elever i folkeskolen. Regitzes budskab var, at der 

skal være tid til, at lærerne ser og griber eleverne, 

og at de unge ikke må overlades alene i den 

digitale verden. 

Tesfaye: Vi skal støtte lærerne og tage ansvar for 

fællesskabet og undervisningen 

Undervisningsministeren har i dag et indlæg i 

Altinget, hvor han argumenterer for behovet for 

tydeligere regler for fysisk indgriben i skolerne. 

Hans budskaber er blandt andet, at: 

• Vi skal også tale om trivsel, og lærerne 

arbejder med trivsel hver eneste dag. Men 

det er ikke nok. Lærerne skal kunne 

håndtere virkeligheden her og nu. 

• Når en lærer står med 23 børn, der gerne 

vil lære noget, og ét barn forstyrrer 

voldsomt, så kan vi ikke kun forholde os 

til, at vi skal forstå årsagerne bag og 

arbejde forebyggende. 

• Det er et svigt af fællesskabet, hvis vi lader 

én elev ødelægge undervisningen for 23 

andre. 

• Det er nemt som politiker at skrive 

debatindlæg om trivsel. Det er svært som 

lærer at stå i klasselokalet og få 24 børn til 

at lære noget i dansk, når én elev nægter 

at deltage. Det skal vi ikke tale udenom. Vi 

skal støtte lærerne. 

Debat: Skolerne er ikke klar til mere inklusion 

Mens kommunerne og Christiansborg taler om en 

folkeskole, der kan endnu mere for endnu flere, 

kæmper skolerne en brav kamp med at få 

enderne til at mødes og lykkes med en 

inklusionsopgave, der allerede i dag mange 

steder er alt for stor. Derfor argumenterede 

Gordon tirsdag i Altinget for, at skolerne ikke er 

klar til mere inklusion under de nuværende 

rammer – og at der skal investeres betragteligt i 

flere lærere, flere specialpædagogiske kræfter og 

et større overskud i hverdagen på skolerne, før 

man kan tale om en skole, der kan mere for flere.  

Forberedelse til OK26 – og et nyt tillæg 

De sidste elementer fra OK24 er knap nok trådt i 

kraft før forberedelserne til næste overenskomst 

kan begynde. Et af de sidste elementer fra OK24 – 

nemlig et nyt almentillæg på 639 kroner - er nu at 

finde på lønsedlen.  

Her i løbet af foråret vil du blive inddraget på 

forskellig vis af din TR og vi har brug for dine 

input.  

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fnyheder.tv2.dk%2Fsamfund%2F2025-04-28-chuzz-hoerte-laerer-drengene-sige-og-nu-er-han-bekymret&data=05%7C02%7CCWLA%40dlf.org%7Cf710c5224f294336576808dd8d615ece%7Cb945e2f6c653475e8c0f97412294e26c%7C0%7C0%7C638822171513386963%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=ARfgd%2B1mgvkATC7dpWyMwMtAuRxXGWwjfU5JE2CvXco%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fnyheder.tv2.dk%2Fsamfund%2F2025-04-28-chuzz-hoerte-laerer-drengene-sige-og-nu-er-han-bekymret&data=05%7C02%7CCWLA%40dlf.org%7Cf710c5224f294336576808dd8d615ece%7Cb945e2f6c653475e8c0f97412294e26c%7C0%7C0%7C638822171513386963%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=ARfgd%2B1mgvkATC7dpWyMwMtAuRxXGWwjfU5JE2CvXco%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.altinget.dk%2Fuddannelse%2Fartikel%2Fminister-det-er-nemt-at-skrive-debatindlaeg-om-klassetrivsel-men-svaert-at-staa-i-klassen-det-handler-om&data=05%7C02%7CCWLA%40dlf.org%7Cf710c5224f294336576808dd8d615ece%7Cb945e2f6c653475e8c0f97412294e26c%7C0%7C0%7C638822171513414457%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=YbibegJxX7Je6CScG%2BHnPlPdGSWqVfX37slaF4UxjI4%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.altinget.dk%2Fuddannelse%2Fartikel%2Fminister-det-er-nemt-at-skrive-debatindlaeg-om-klassetrivsel-men-svaert-at-staa-i-klassen-det-handler-om&data=05%7C02%7CCWLA%40dlf.org%7Cf710c5224f294336576808dd8d615ece%7Cb945e2f6c653475e8c0f97412294e26c%7C0%7C0%7C638822171513414457%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=YbibegJxX7Je6CScG%2BHnPlPdGSWqVfX37slaF4UxjI4%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.altinget.dk%2Fuddannelse%2Fartikel%2Fdanmarks-laererforening-skolerne-er-ikke-klar-til-mere-inklusion&data=05%7C02%7CCWLA%40dlf.org%7Cf710c5224f294336576808dd8d615ece%7Cb945e2f6c653475e8c0f97412294e26c%7C0%7C0%7C638822171513430693%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=2N5lfvhrxZ1YSsLAllvhIYD9Om47lP3zT8e%2BhLaFU5s%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.altinget.dk%2Fuddannelse%2Fartikel%2Fdanmarks-laererforening-skolerne-er-ikke-klar-til-mere-inklusion&data=05%7C02%7CCWLA%40dlf.org%7Cf710c5224f294336576808dd8d615ece%7Cb945e2f6c653475e8c0f97412294e26c%7C0%7C0%7C638822171513430693%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=2N5lfvhrxZ1YSsLAllvhIYD9Om47lP3zT8e%2BhLaFU5s%3D&reserved=0


Overenskomstforhandlingerne er en kerneopgave 

for Danmarks Lærerforeningen og aftales mellem 

overenskomstens parter.  

Forhandlingerne skal forbedre medlemmernes 

arbejdsvilkår, bl.a. løn, pension, arbejdstid, ferie, 

barselsregler, ansættelses- og 

opsigelsesbestemmelser mv.  

Arbejdsvilkårene er også afhængige af andre 

faktorer: Den lovgivning, der ligger til grund for 

arbejdet, de afsatte resurser til området, 

personalepolitikken, ledelsesstrukturen mv. har 

også indflydelse på arbejdsvilkårene, men 

reguleres ikke i overenskomsten. Enkelte 

delelementer reguleres både af lov og 

overenskomst. F.eks. bygger overenskomstens 

barselsrettigheder oven på de rettigheder, der er 

fastlagt ved lov. De forhold, der ikke forhandles 

ved overenskomstforhandlingerne, kan der ikke 

stilles overenskomstkrav til. Her anvender DLF 

andre handlemuligheder for at få indflydelse. 

Hør mere om processen og tankerne bag i de to 

videoer til højre 

Temadag om lærernes retssikkerhed i Store 

Kannikestræde København. 

Den 9.april var der temadag om lærernes 

retssikkerhed for alle skole-AMR’er i Hovedstad 

øst. Alle AMR fra LTK var også inviteret og 

heldigvis var der nogle, der havde tid, lyst og 

mulighed for at at tilbringe en eftermiddag 

sammen med AMR-kollegaer fra nabo og 

omegnskommuner. 

DLF’s juridiske konsulent Mia Rahimic Andersen 

holdt oplæg om lærernes retssikkerhed i 

forbindelse med forældreklager og 

magtanvendelse og den reviderede 

bekendtgørelse om fremme af god orden i 

Folkeskolen blev gennemgået. Andre temaer var 

lærernes retssikkerhed i forbindelse med digitale 

krænkelser og der blev vist eksempler på 

retningslinjer og procedure, der kan bidrage til en 

bedre retssikkerhed ved klager. Et oplagt tema, 

som man kan og bør drøfte i MED-udvalgene på 

skolerne i vores kommune. Jeg sender gerne 

slides fra temadagen, hvis det har interesse. 

Bent - AMR-kontaktperson. 

 

 

 

Pensionistskovtur 

Vi inviterer igen i år til årets 

pensionistskovtur onsdag d. 28/5. Vi 

mødes som altid ved Virumhallen kl. 

9.30 med forventet hjemkomst omkring 

kl. 16 - 16.30.  

Vi opkræver et symbolsk beløb på 100 

kroner pr. person, som kan indbetales 

på Lån & spar: reg. 0400 kontonr. 

1009801274 med angivelse af navn.  

I kan tilmelde jer ved at skrive til 

022@dlf.org eller ringe på 45872621.  

Deadline er d. 14/5.  

Vi håber at mange af jer har tid og lyst 

til at deltage i en hyggelig dag med 

tidligere kollegaer!  

https://www.youtube.com/embed/ihahR-V_O9Q?start=37&feature=oembed
https://www.youtube.com/embed/j2vh2egqU38?start=12&feature=oembed
mailto:022@dlf.org

